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Vážené vedení RTW klubu,

velice si vážíme Vaší nelehké práce a všeho, co pro členy klubu i rotvíky děláte. Bohužel, když jsme
se dozvěděti, že od ledna t. r. již nebude možné kupírovat ocásky, poněkud nás to rozladilo. Nejen, že
ocas a to i standardní degraduje toto plemeno na vořechy, ale místo omezeni „týrání zvírat při ku-
pirování ocásků" budou trpět mnohem více. Měli jsme již pár zájemců na štěňata z dalšího vrhu a
když jsme je informovali, že budou mít ocásky, slyšeli jsme „to nevadí, my jim je pak stejně  nechá-
me kupírovat". Vzhledem k tomu, že jsme už zažili u jednoho štěněte z prvního vrhu nestandardní
ocas, který jsme nechali kupirovat ve třetím měsíci věku, víme, jak štěně trpí, minimálně 14 dní s
límcem a bolestí při každém posazení. A to se naštěstí obešlo bez komplikaci.  Co takové štěně s
nestandardním ocasem nyní? To je hned odsouzeno k utracení, protože si jej nikdo nevezme ani na
hlídání. Naše fenka Aida ocas má a standardní a řeknu Vám, že při vzrušení za plotem se veškerá
důstojnost ztrácí. Naši předkové měli určitě důvod k tomu, že tyto ocasy kupírovali. Máme za to, že
dojde i ke ztrátě zájmu o rotvíky, nebo si budou raději pořizovat bezpapíráky, u kterých se ocasy bu-
dou samozřejmé kupírovat i nadále. Zákaz kupirování je docela závažné rozhodnutí, nestálo by za to
předem zjistit názor členů třeba jednoduchým referendem? Proč to nenechat na rozhodnutí chovatele
s tím, že kupírování rotvíci nebudou na výstavách a bonitacích posuzováni. Vždyť jen malé procento
štěňat se uchovňuje nebo jen vystavuje. A ne každý má možnost se zúčastnit schůze na druhém ko-
nci republiky, kde se o tomto problému rozhoduje. Přejeme Vám hodně zdraví a úspěchů v chovu
našich rotvíků. 

Názor na informaci k poklesu počtu štěňat.

Ve zprávě ÚPCH za rok 2004 pí Buriánková uvádí, že v posledních letech dochází k poklesu počtu
štěňat  z důvodu nižšího zájmu o toto plemeno pravděpodobné vlivem nepříznivého postoje médií.
Dovolil bych si oponovat na základě svých zkušenosti. Toto nádherné plemeno se objevuje na obra-
zovkách stále častěji a ne vždy v rolích krvelačnýctí šelem. Je to hned znát na zájmu a ohlasu záje-
mců o štěňata. Nikdy však neuvidíte ve filmu rotvajlera s ocasem. Před koncern roku jsme prodávali
štěňata z našeho vrhu, která měla kupírované ocásky a řeknu Vám, že kdyby jich bylo dvacet, bude
to málo. Dodnes nám volá spousta zájemců a u všech je téměř první otázkou, zda mají kupírované
ocásky. Veřejnost si prostě ocasaté rotvíky neumí představit a nikdo takové štěně nechce. Myslím si,
že nejsem sám s negativním postojem k ocasům, zvlášť když vím, že to s ochranou zvířat nemá nic
společného. Daleko více budou trpět, když se jim budou kupirovat ocasy po odběru. Navrhuji, aby ve-
dení klubu přehodnotilo svoje stanovisko, protože takto bude pokles narozených štěňat pokračovat. 
S pozdravem   

Brdíčko Josef, Dětřichov, Svitavy
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Majitelé některých plemeníků občas namítají, že potomstvo se nepodobá
zjevem, či povahou otci. Mají dojem, že chovatel mohl fenu překrýt. I z těchto
důvodů byla navržena a členslou schůzí schválena povinnost umožnit odebrání
vzorku pro ověření původu testem DNA. Simebergs Victor v. Trollegen, Dan ze
Strahovské Vyhlídky, Happy Holubí Dům, Rus RPH Nekar Hir Haron mají DNA
v laboratoři Imunogenetiky, 252 09 Hradištko pod Medníkem, telefon 257 740
268 uloženo. Je to účinný nástroj proti případným nepoctivým „chovatelům".

 ÚPCH A. Buriánková


